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          Данная работа посвящена исследованию подходов к оценке риска в процессе становления системы обеспечения промышленной безопасности в Российской Федерации. Задачи, которые решались в ходе исследования: 1.	анализ предпосылок к внедрению технологий оценки риска в обеспечение промышленной безопасности; 2.	рассмотрение развития методических основ оценки риска аварий; 3.	разработка предложений по применению риск-ориентированных технологий и порядка применения действующих методик оценки риска аварий. Развитие методических основ оценки риска аварий началось с принятия в 2009 г. Методики определения расчетных величин пожарного риска на производственных объектах. В 2015 г. и 2016 г. были еще приняты ряд методик оценки риска аварий в зависимости от сферы применения. Изменения обеспечения промыленносй безопансости с точки зрения риск-ориентированного подхода предопределяют конкретизацию и уточнение функциональных задач. В настоящее время отсутствуют конкретные значений показателей опасности аварии ТЭК и смежных отраслей, возможности и градации действующего блока риска аварий возможно расширить для установления сравнительных степеней категории опасности для риска аварии.  Нами раработаны рекомендации по порядку применения действующих методик оценки риска аварий: оптимизация функциональных задач в риск-ориентированном подходе, динамически категорировать ОПО по степени риска аварий и масштабу последствий от них для расширения особенностей и уточнения градаций действующего подразделения ОПО по четырем классам опасности, дополнить классификацию аварийной опасности объектов топливно-энергетического комплекса и смежных отраслей промышленности рядом показателей.
        

        
          This work is devoted to the study of approaches to risk assessment in the process of establishing an industrial safety system in the Russian Federation. Tasks that were solved during the study: 1. analysis of the prerequisites for the implementation of risk assessment technologies in ensuring industrial safety; 2. consideration of the development of methodological foundations for assessing the risk of accidents; 3. development of proposals for the use of risk-based technologies and the procedure for applying existing accident risk assessment methods. The development of methodological foundations for accident risk assessment began with the adoption in 2009 of the Methodology for determining the calculated values of fire risk at production facilities. In 2015 and 2016, a number of accident risk assessment methodologies were also adopted, depending on the scope. Changes in ensuring the industry of security from the point of view of a risk-based approach predetermine the specification and refinement of functional tasks. At present, there are no specific values of accident indicators for the fuel and energy complex and related industries; the possibilities and gradations of the current accident risk block can be expanded to establish comparative degrees of danger categories for accident risk. We have developed recommendations on the application of existing accident risk assessment methodologies: optimization of functional tasks in a risk-based approach, dynamically categorize HVP according to the degree of risk of accidents and the magnitude of the consequences of them, to expand the features and refine the gradations of the operating Hazardous Operation Unit according to four hazard classes, to supplement the classification of emergency the dangers of the objects of the fuel and energy complex and related industries are a number of indicators.
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